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Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie Stadspartij betreffende 
Ongerustheid zendmast bij station Den Helder Zuid 

 

 
Aan de fractie Stadspartij 

i.a.a. de leden van de Gemeenteraad 
 

Op 12 november 2018 heeft u onder verwijzing naar artikel 36 van het reglement van orde voor de 

vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over ongerustheid om de zendmast bij 

station Den Helder Zuid. Het antwoord vindt u onder de vraag: 

 

“Er is onrust in deze buurt over het fenomeen straling en de invloeden op de gezondheid onder 

bewoners in de omgeving van deze mast. Gemeenten beoordelen nu of ergens een nieuwe zendmast 

mag komen. Al in 1999 werd een Europese richtlijn met limieten voor elektromagnetische velden 

opgesteld, maar die is in Nederland niet wettelijk ingevoerd.  

‘Het is niet zo dat er nu geen rekening wordt gehouden met straling, daar letten gemeenten op, op 
basis van een convenant met telecomproviders’, zegt een woordvoerder van het ministerie van 

Economische zaken. Op www.antennebureau.nl staan rapporten van veldsterkte-metingen in 

Nederland. Ik vind geen rapport over de desbetreffende antennemast terug; het laatste rapport dat ik 

terugvind is over het Bernhardplein en is gedateerd 13 april 2015. 

 

Vragen: 

1. Zijn bewoners in de omgeving van station Zuid door de gemeente ingelicht over 

verhoging van de mast en bij plaatsing van antennes en de gevolgen daarvan 

voor de omgeving? Zo niet, bent u bereid dit alsnog te doen? 

De door u genoemde mast is voor zover ons bekend niet verhoogd. Bijplaatsen van zenders aan een 

bestaande mast is vergunningvrij. De gemeente heeft op basis hiervan geen informatie om te delen 

met bewoners. 

 

2. Als controle bij de gemeente is neergelegd, hoe is in Den Helder dan deze 

controle geborgd? 

De controle berust bij het Agentschap Telecom. Het citaat dat u aanhaalt is waarschijnlijk gedaan in 

de context van het Antenneconvenant. Daarin hebben rijk, gemeenten en mobiele operators expliciet 

vastgelegd de Europees aanbevolen normen te hanteren. Agentschap Telecom is toezichthouder. Het 

ministerie van EZK heeft onlangs in het Actieplan Digitale Connectiviteit (pag.25) aangekondigd de 

EMV (Elektromagnetische Verdraagzaamheid)-normen in landelijke wetgeving te gaan vastleggen.   

 

3. Is het RUD NHN hierbij ingeschakeld? 

De RUD NHN heeft geen taak met betrekking tot antennes. 

 

4. Is er achteraf veldsterktemeting gedaan en zijn hier gegevens van bekend? 

Gegevens over veldsterktemetingen aan de mast bij station Den Helder Zuid zijn ons niet bekend. Het 

Antennebureau -informatiebureau van de rijksoverheid over antennes en onderdeel van Agentschap 

Telecom- geeft aan dat er op veel plekken in Nederland vergelijkbare zendmasten staan en dat uit 

metingen van Agentschap Telecom blijkt dat de veldsterkte ruim beneden de toegestane limiet ligt. Er 

is geen reden te veronderstellen dat er aan de Landmetersweg een afwijkende situatie is. 

 

5. Hoe het met de andere masten/antennes in Den Helder gesteld op het gebied 

van metingen? 

Het is aan het Agentschap Telecom om te controleren dat de stralingslimieten niet overschreden 

worden. Inspecteurs van Agentschap Telecom meten jaarlijks de blootstelling aan elektromagnetische 

velden. Dat doen zij op diverse plekken in het hele land. Daarbij meten zij alle elektromagnetische 

velden. Denk aan de signalen van mobiele telefonie, radio, televisie en wifi. Uit de metingen blijkt dat 

de veldsterkte beneden de limieten blijft. De gemeten sterktes in Nederland zijn vergelijkbaar met die 
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in de landen om ons heen. Metingen die zijn uitgevoerd zijn te raadplegen op de eerder genoemde 

website van het Antennebureau.  

 

6. Is u bekend dat er onderzoeken zijn die aangeven dat elektromagnetische 

velden van invloed kunnen zijn op de volksgezondheid? 

Ons is bekend dat straling van invloed kan zijn op de volksgezondheid door het zogenaamde 

opwarmingseffect. Daarom zijn er blootstellingslimieten vastgesteld. In 1998 heeft een internationale 

groep wetenschappers bepaald wat de maximale toegestane elektromagnetische veldsterkte is, de 

zogenaamde blootstellingslimieten. Deze groep heet de International Comm  ission on Non-

Ionizing Radiation Protection (ICNIRP). De Raad van de Europese Unie beveelt alle lidstaten aan om 

deze normen over te nemen. De limieten gelden daarom ook in Nederland. Men mag niet worden 

blootgesteld aan elektromagnetische velden boven de limieten voor het ‘algemeen publiek’: niet in uw 
woning, op straat of op andere openbare plekken. De limieten houden rekening met kinderen, ouderen 

en zwangere vrouwen. Het is aan het Agentschap Telecom om te controleren dat de stralingslimieten 

niet overschreden worden. Wij hebben geen aanleiding om te veronderstellen dat deze in Den Helder 

overschreden worden. Meer achtergrond over de stand van de wetenschap en elektromagnetische 

velden is te vinden op www.kennisplatform.nl 

 

7. Kunt u ons verzekeren dat de uitkomsten van dit onderzoek geen gevaar 

inhouden voor de volksgezondheid in de omgeving van deze mast? 

Zo ja, waarop heeft u dat gebaseerd? Zo nee, waarop heeft u dat gebaseerd? 

De in Nederland gehanteerde normen zijn gebaseerd op het advies van de onafhankelijke 

Gezondheidsraad. Die geeft aan dat er geen gevaar is voor de volksgezondheid zolang de Europees 

aanbevolen limieten niet worden overschreden. Wij zien geen reden om af te wijken van het landelijke 

beleid. 

 

8. Kunt u met andere gemeenten erop aandringen dat, met het zicht op invoering 

van het nieuwe 5G netwerk, er eindelijk landelijke richtlijnen worden vastgesteld.” 

Voor de 5G netwerken geldt dat zij ook moeten voldoen aan de  internationale blootstellingslimieten. 

Op de website van het antennebureau staat: 

Als basis hanteert Nederland de blootstellingslimieten voor elektromagnetische straling van de 

ICNIRP. In het actieplan Digitale Connectiviteit stelt het ministerie van Economische Zaken en Klimaat 

(EZK) aan de Tweede Kamer voor om de ICNIRP-blootstellingslimieten ook wettelijk vast te leggen in 

de Telecommunicatiewet. 

Wij leiden hieruit af dat aandringen door de gemeente niet nodig is. 

 

Wij vertrouwen erop u met vorenstaande voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Den Helder, 20 november 2018 
 
 

Burgemeester en Wethouders van Den Helder, 

 

 

burgemeester 

Koen Schuiling  
  

 

secretaris 

Robert Reus  
  

http://www.kennisplatform.nl/

